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      Аннотация

    
        
          В ходе работы применялись численные и математические методы исследования, такие как использование FLOW-3D для решения различных задач при проектировании гидротехнических сооружений.
Были проведены расчеты движения и деформации волн на различных подводных волноломах; отложения частиц при намыве по традиционной технологии, и поля цикуряции по новой технологии; компоновки портовой акватории.
На основании анализа проведенного численного моделирования с использованием программного пакета FLOW-3D для проектирования морских ГТС сделан вывод о том, что с его помощью можно обосновывать технические решения на предварительных стадиях проектирования различных гидротехнических объектов.
Методология исследования – для решения задачи обоснования гидротехнических сооружений в расчётах применяется метод математического моделирования, основанный на численном интегрировании системы дифференциальных уравнений в частных производных, в общем случае трехмерных и нестационарных, выражающих общие законы сохранения массы, импульса и энергии в потоке вязкой жидкости. 
Метод исследования – численное моделирование с использованием FLOW-3D для решения различных задач при проектировании гидротехнических сооружений.
Актуальность работы состоит в обосновании применения программного пакета FLOW-3D при проектировании различных гидротехнических сооружений. 
Новизна представленной работы состоит в применении программного пакета FLOW-3D для решения различных задач, возникающих в процессе проектирования морских ГТС.
        

        
          Research and substantiation of marine hydraulic structures in with numerical modeling by using the FLOW-3D software package with the final choice of the best option.
In the course of the work, numerical and mathematical research methods were applied, such as: using FLOW-3D to solve various problems in the engineering of hydraulic structures.
Calculations were made for the location and deformation of waves on various underwater breakwaters; the sedimentation alluvium by using traditional technology, and circumfluence fields by using new technology; and the layout of the port water area.
Based on the analysis of numerical simulations performed using the FLOW-3D software package for the engineering of marine hydraulic structures, it can be concluded that the FLOW-3D software package is well accepted for justifying technical solutions that can be used at the preliminary stages of engineering various hydraulic facilities.
Research methodology – to solve the problem of substantiating hydraulic structures, the calculations use a mathematical modeling method based on numerical integration of a system of partial differential equations, generally three-dimensional and non-stationary, expressing the general laws of conservation of mass, momentum and energy in a viscous fluid flow.
Method of research – numerical modeling using FLOW-3D for solving various problems in the engineering of hydraulic structures.
Relevance of the work is to substantiation the use of the FLOW-3D software package in the engineering of various hydraulic structures.
The novelty of the presented work consists in the application of the FLOW-3D software package to solve various problems that arise during the engineering of marine hydraulic structures.
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